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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA  DE MÀSTERS OFICIALS 
 
Dia: dilluns, 13 de març de 2017 
Hora: 13:00  
Lloc: Sala de Juntes de la Facultat de Geografia i Història 
 
ORDRE DEL DIA 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior, si s’escau 
2. Informació general 
3. Acreditació dels títols - 2017 
4. Aprovació proposta del Màster d’Estudis Avançats en Arqueologia, si s’escau 
5. Afers de tràmit 
6. Torn obert de paraules 

 
Assistents: 
 
Teresa ABELLÓ GÜELL 
Xosé AVIÑOA PÉREZ 
Roger CANALS VILAGELIU  
Carles CARRERAS VERDAGUER 
Francisco GRACIA ALONSO (professor convidat del Departament Història i Arqueologia) 
Ángeles PÉREZ SAMPER 
Francesc Xavier ROIGÉ VENTURA 
Rosa Maria SUBIRANA REBULL 
Maria Olga OBÓN SANZ 
 
Els professors Cristina BORDERIAS MONDEJAR, Enric CIURANS PERALTA i Teresa M. SALA GARCÍA i la Sra. 
Pilar GENÉ PINÓS, excusen la seva assistència 
 
Desenvolupament de la reunió:  
 
El president, Francesc Xavier Roigé Ventura, pren la paraula i inicia la sessió amb els següents temes i 
informacions: 
 
1. Lectura i aprovació de l’acta anterior, si s’escau 

— S’aprova sense esmenes l’acta de la darrera comissió de data 26 de gener de 2017. 
 
2. Informació general 

— Comença la sessió amb la intervenció del degà i actual responsable de la Comissió Acadèmica de 
Màsters de la Facultat de Geografia i Història, Francesc Xavier Roigé, que proposa avançar el punt 
4 de l’ordre del dia, pel fet de tenir com a convidat a la sessió al Dr. Francisco Gràcia Alonso, 
professor del Departament Història i Arqueologia i encarregat de presentar la proposta del nou 
Màster d’Estudis Avançats en Arqueologia. Es tracta d’un màster de 60 crèdits ECTS (30 crèdits 
obligatoris, 15 de TFM i 15 optatius), dels quals la docència es farà majoritàriament en anglès. No 
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es contempla increment de professorat. Després que el Dr. Gracia informés de l’estructura 
proposada. i contestés les preguntes formulades per la Comissió Acadèmica de Màster Oficials de 
la Facultat de Geografia i Història, s’acorda per unanimitat aportar un informe favorable. 

—  
— Continua la sessió amb el punt 2 de l’ordre de dia, en el que el president de la Comissió 

Acadèmica de Màsters de la Facultat de Geografia i Història, Francesc Xavier Roigé tracta les 
següents informacions: 

a) Seguiment de les preinscripcions del proper curs 2017-2018. En general, sembla que el 
procés va més lent que en edicions anteriors. La Sra. Olga Obón, de la Secretaria d’Estudis i 
Docència de la Facultat de Geografia i Història, alhora que responsable administrativa dels 
Màsters Oficials de la Facultat, presenta les dades actualitzades en data 13/03/2017:  

 
▪ Antropologia i Etnografia — 12 (3 han pagat) 
▪ Estudis avançats en Història de l’Art — 11 (6 han pagat) 
▪ Estudis de Dones, Gènere i Ciutadania — 33 (19 han pagat) 
▪ Estudis Llatinoamericans — 17 (11 han pagat)  
▪ Gestió del Patrimoni Cultural i Museologia — 26 (17 han pagat) 
▪ Història Contemporània i Món Actual — 8 (5 han pagat) 
▪ Música com a Art Interdisciplinària — 15 (8 han pagat) 
▪ Planificació Territorial i Gestió Ambiental — 39 (14 han pagat) 
▪ Turisme urbà — 33 (25 han pagat) 

 
Es recorda que en data 18 d’abril de 2017 es tancarà el primer termini de preinscripció i es 
publicaran les resolucions el 2 de maig de 2017. El segon termini s’obrirà del 19 d’abril de 
2017 al 22 de juny i les resolucions estan previstes pel 30 de juny de 2017.  
Aquests terminis no afecten al màster Gestió del Patrimoni Cultural i Museologia, que 
només n’obrirà un, de l’1 de febrer al 22 de juny de 2017, i té prevista la resolució el 30 de 
juny de 2017. 

b) En relació a la possibilitat d’afegir assignatures noves als màsters, cap coordinador ho 
proposa.  

c) Pel que fa als ingressos externs de la Universitat de Barcelona, en casos de màsters 
interuniversitaris, s’aconsella revisar els convenis establerts per tal de complir amb els 
compromisos establerts. 

d) La Sra. Olga Obón informa que, en data 14/03/2017, es reunirà la Comissió Avaluadora 
dels Premis Extraordinaris de Màster (curs 2015-2016). Dita comissió està formada per les 
professores Teresa Abelló Güell, Meritxell Tous Mata,  Rosa Maria Subirana Rebull i ella 
mateixa, com a responsable d’Administració de Màsters a la Secretaria de la Facultat de 
Geografia i Història.  

 
3. Acreditació dels títols - 2017 

—  
— Es tractarà el tema de manera específica a la propera reunió del Comitè d’Avaluació Extern (CAI), 

prevista pel proper dijous, 16 de març de 2017. En breu s’enviarà la convocatòria. 
— Es recorda que la visita del Comitè d’Avaluació Extern (CAE) està prevista pels dies 29 i 30 de març 

de 2017. 



 

3 
 

4. Aprovació proposta del Màster d’Estudis Avançats en Arqueologia, si s’escau 
 — S´ha tractat abans del punt 2 de l’ordre del dia i s’aprova la proposta 
 
5. Afers de tràmit 

— Cap 
 
6. Torn obert de paraules 

— Pren la paraula el Dr. Xosé Aviñoa, Coordinador Acadèmic del Màster Oficial Música com a Art 
Interdisciplinària, per explicar els següents fets:  

a) Fa referència a les converses mantingudes amb el Sr. Antoni Forés de gerència de la 
Universitat de Barcelona, vinculades a la demanda continuada de l’Escola Superior de 
Música de Catalunya (ESMUC) a propòsit del percentatge de matrícula del màster que els 
correspon per la seva participació.  

b) Argumenta que aquesta qüestió s’arrossega ja des de fa molt temps i que ha comportat 
diverses reunions, com també diversos intercanvis de correus.  

c) Confirma que ja fa alguns mesos es va portar a terme una darrera reunió en la que van 
participar:  

▪ l’esmentat Sr. Antoni Forés, personal de gerència de la Universitat de Barcelona 
▪ el Dr. Gaspar Rosselló, aleshores vicerector de la Universitat de Barcelona 
▪ la Dra. Dolores Sánchez Aguilera, aleshores vicedegana Acadèmica de la Facultat 

de Geografia i Història 
▪ la Dra. Melissa Mercadal, la coordinadora de l’Escola Superior de Música de 

Catalunya (ESMUC) 
▪ el Dr. Xosé Aviñoa, coordinador del màster de la Universitat de Barcelona. 

d) A la dita reunió es va acordar que el Dr. Aviñoa presentaria els corresponents documents 
justificatius del percentatge que s’havia d’abonar a ESMUC per la seva participació docent.  

e) Així es va fer, però la Universitat de Barcelona encara no ha complert amb el pagament.  
f) Ara, segons informa el Sr. Forés, la nova vicerectora de la Universitat de Barcelona, Dra. 

Dolores Sánchez Aguilera, present a l’anterior reunió, en demana una de nova per tal de 
tornar a parlar dels percentatges.  

g) Cal solucionar aquest tema quan abans millor. 
 

— Seguidament, pren la paraula la Dra. Rosa Maria Subirana Rebull, Coordinadora Acadèmica del 
Màster Oficial Estudis avançats en Història de l’Art, per tractar i debatre les següents qüestions: 

 
a) Demana informació sobre la pròrroga del pressupost del 2015 i els efectes que comporta 

en el desenvolupament dels màsters de la Facultat de Geografia i Història. 
b) Deixa constància del perill que suposa la manca d’assignació pressupostaria de les beques 

de col·laboració amb els màsters, així com de les dificultats que comportaria en cas de no 
poder convocar-les.  

c) La preocupació al respecte es generalitza en tots els coordinadors presents. 
d) Sol·licita que es tingui en compte la feina dels coordinadors en relació a la docència 

programada en els diferents màsters, motiu pel qual no s’hauria d’admetre que el 
pressupost assignat a cada màster, segons el Contracte Programa, no es comuniqui fins 
quinze dies abans de tancar l’exercici, ja que comporta seriosos problemes de planificació. 
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e) En aquest sentit, expressa igualment les seves queixes el Dr. Roger Canals, Coordinador 
Acadèmic del Màster Oficial Antropologia i Etnografia. 

f) Es demana una reclamació al Rectorat de la Universitat de Barcelona al respecte. 
 
A totes aquestes qüestions el degà de la Facultat de Geografia i Història i president de la Comissió 
Acadèmica de Màsters Oficial de la Facultat de Geografia i Història, Dr. Francesc Xavier Roigé, assenyala 
que com a conseqüència del fet que no hi ha pressupost aprovat a la UB i que hi ha un nou equip 
rectoral, aquest any es trigarà més en rebre el primer termini del contracte-programa. Això farà que la 
situació sigui especialment complicada, perquè a més la major part dels diners amb què compta la 
Facultat no són tots afectats i no es poden destinar a convocatòries de beques. La Facultat tractarà per 
tots els mitjans possibles de pal·liar la situació dels becaris, prorrogant-los, però si el contracte-programa 
no arriba abans de finals de maig, serà molt difícil poder mantenir-los 
 
El president aixeca la sessió a les 14:15h, de la qual com a secretaria estenc aquesta acta. 
 

Vist i plau, President de la Comissió 
 
 
 
 
 
 
 
 

Dra. Rosa Maria SUBIRANA REBULL    Dr. Francesc Xavier ROIGÉ VENTURA 


